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Рассматривая идейные истоки возникновения науки Нового времени, авторы, в частности  П.П. 

Гайденко, В.Ф. Шаповалов, Е.В. Ушаков, обращают внимание на факт противоречивого взаимодействия 
различных влияний на этот процесс – христианского учения, с одной стороны, и таких явлений 
нехристианской традиции, как алхимия, магия, герметизм, Каббала – с другой. Оккультные учения и 
практики как один из истоков становления науки Нового времени и являются предметом рассмотрения. 
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D.N. Bourmenskaya 

On the question of non Christian religious sources of science within the New age 
Considering the ideological sources of New age science formation different authors, P.P. Gaidenko, V.F. 

Shapovalov, E.V. Ushakov in particular, pay attention to the fact of controversial interaction of different influences 
on this process – orthodox knowledge on the one hand, and such phenomena of non Christian tradition as 
alchemistry, magic, hermeticism, Kabbalah – on the other. Occulted knowledge and practices are considered as the 
sources of New age science formation. 
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hermeticism, Kabbalah, occult theories. 
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